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INTERPELACJA

 

W związku z pojawiającymi się niepokojącymi sygnałami, dotyczącymi zatrudniania osób na 
tzw. umowach śmieciowych, postanowiłem zgłębić się w tę tematykę. Pomimo nagłaśniania 
problemu zawierania umów cywilnoprawnych, w celu ominięcia przepisów prawa pracy, 
sytuacja nie zmieniła – a wręcz przeciwnie, odsetek takich umów cały czas rośnie. Według 
raportu z 2015r. z kontroli przeprowadzonej przez Najwyższą Izbę Kontroli: „W ostatnich latach, 
szczególnie w 2011 r., w Polsce nastąpił znaczący wzrost liczby osób pracujących na 
podstawie umów cywilnoprawnych, niezwiązanych z żadnym pracodawcą stosunkiem pracy. 



1.  

2.  

3.  

4.  

Według danych GUS liczba takich osób w Polsce w 2014 r. wyniosła 1,3 mln osób. 
Jednocześnie liczba osób zatrudnionych na podstawie stosunku pracy w latach 2010–2013 
utrzymywała się na niemal niezmienionym poziomie 10,3 – 10,4 mln osób, a na koniec 2014r. 
wzrosła do 10,7 mln osób.” Ponadto: „Wyniki kontroli przeprowadzonych przez NIK oraz dane 
pochodzące ze specjalnie przygotowanych ankiet wskazują na występowanie przypadków 
zastępowania umów o pracę umowami cywilnoprawnymi.” Należy wspomnieć, że Najwyższa 
Izba Kontroli przeprowadzała kontrolę w 17 istniejących wówczas ministerstwach, 2 urzędach 
wojewódzkich oraz 9 z 328 sądów rejonowych i okręgowych.  Zgodnie z powyższym raportem, 
w największym zakresie z umów śmieciowych korzystało Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
oraz Ministerstwo Ochrony Środowiska. Środki wydatkowane na te umowy stanowiły 
odpowiednio 3,5 mln zł i 1,2 mln zł, a liczba zawartych umów wyniosła odpowiednio 366 i 843.

W związku z tym na podstawie Konstytucji RP z 1997 rok, art. 115 i Ustawie o wykonywaniu 
mandatu posła i senatora z 1996 roku, art. 14 ust.1.pkt 7 i wprost wynikających z Regulaminu 
Sejmu RP art. 192, pozwolę sobie jako poseł na Sejm RP złożyć do Pana Ministra interpelację 
poselską.

 

Czy Ministerstwo Cyfryzacji zawierało umowy zlecenia i umowy o dzieło w latach 2015, 
2016 i 2017 i przy realizacji jakich zadań?
Ile środków pieniężnych Ministerstwo wydatkowało we wspomnianych latach na realizację 
powyższych umów?
Ile umów zlecenia i umów o dzieło zostało zawartych przez Ministerstwo Cyfryzacji w 
latach 2015, 2016 i 2017?
Czy Państwowa Inspekcja Pracy podejmuje bieżące kroki w Ministerstwie w celu 
zminimalizowania ilości zawieranych umów cywilnoprawnych, które zmierzają do 
pominięcia przepisów prawa pracy i jakie są to działania?

 

 

Z poważaniem

Tomasz Jaskóła

Poseł na Sejm RP VIII kadencji

 

 

 

 

 


